

## New Researcher Profile/Profil de nouveau chercheur



### **Dr. Elizabeth (Liz) Carlson**

[ecarlson@laurentian.ca](mailto:ecarlson@laurentian.ca) (5035)

School of Social Work/École de service sociale

Faculty of Health/Faculté de la santé

Dr. Elizabeth (Liz) Carlson began her position as an Assistant Professor in the School of Social Work at Laurentian University in July 2017. Using an anti-colonial methodology, her research has focused on ways that non-Indigenous (settler) peoples can, and have, engaged with anti-colonial and decolonial living and activism. Herself a settler, through this research Liz has taken up the framework of living in Indigenous sovereignty, or living in accordance with an awareness that we are on Indigenous lands containing their own protocols, stories, laws, obligations, and opportunities which have been understood and practiced by Indigenous peoples since time immemorial. Following Indigenous scholars and activists such as Leanne Simpson, Christi Belcourt, and Taiaike Alfred, who maintain that true reconciliation must include land return, Liz is interested in exploring ways that settlers can engage with and support land return initiatives.

Elizabeth (Liz) Carlson, Ph. D., est devenue professeure adjointe dans l'École de service social à l'Université Laurentienne en juillet 2017. Dans ses recherches, elle emploie une méthodologie anticoloniale pour examiner les façons dont les allochtones (les colons) peuvent participer, et ont participé, à des modes de vie et de revendications anticoloniales et décoloniales. Étant elle-même une pionnière, Liz a adopté le cadre conceptuel de vivre au sein de la souveraineté autochtone, c'est-à-dire, vivre avec une conscientisation au fait que nous habitons des territoires autochtones ayant leurs propres protocoles, histoires, lois, obligations et possibilités qui ont été compris et pratiqués par les peuples autochtones depuis des temps immémoriaux. Conformément aux intellectuels et activistes autochtones, tels que Leanne Simpson, Christi Belcourt et Taiaike Alfred, qui maintiennent qu'une vraie réconciliation doit inclure une restitution des terres, Liz étudie les façons dont les colons peuvent participer aux initiatives de restitution et les appuyer.